

CT-114 TUTOR





CT-114 TUTOR

The CT-114 Tutor is primarily flown by the Canadian Forces Snowbirds demonstration team at public events throughout North America. The Snowbirds showcase the high level of skill, professionalism, teamwork, discipline and dedication inherent in the Canadian Armed Forces.

The Tutor was the primary jet trainer for the Royal Canadian Air Force until 2000. The Tutors flown by the Snowbirds are slightly modified for show features and enhanced performance during low-level aerobatic flying.

Length: 9.75 m

Range: 648 km

Wingspan: 11.12 m

Location: Moose Jaw, Sask.

Height: 2.84 m

Empty weight: 2,409 kg

Maximum standard

thrust: 1,225 kg

Maximum speed: 763 km/h

CT-114 TUTOR

Le CT-114 Tutor est piloté principalement par l'équipe de voltige aérienne des Forces canadiennes, les Snowbirds, lors d'événements publics en Amérique du Nord. Cette équipe représente le niveau élevé de compétences, de professionnalisme, d'esprit d'équipe, de discipline et de dévouement que possèdent les militaires des Forces armées canadiennes.

Le Tutor a servi d'avion-école principal de l'Aviation royale canadienne jusqu'en 2000. Les Tutor que pilotent les Snowbirds sont des variantes légèrement modifiées en vue des spectacles et pour améliorer la performance de l'appareil pendant les figures de voltige à basse altitude.

Longueur : 9,75 m

Autonomie : 648 km

Envergure : 11,12 m

Base : Moose Jaw, Sask.

Hauteur : 2,84 m

Poids à vide : 2 409 kg

Poussée maximale : 1 225 kg

Vitesse maximale : 763 km/h

www.canada.ca/en/air-force

www.canada.ca/fr/force-aerienne